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CONSELL DE BARRI GRASSOT GRÀCIA NOVA 

 

 

RESUM DELS PUNTS DE L'ORDRE DEL DIA 

 

 

Data:  22 novembre 2023 

Hora:  18:30 h   Lloc: Sessió virtual i presencial a l’Espai Polivalent Mercat Abaceria 

 

Assistents: 

 

Regidora Laia Bonet, Presidenta Consell de barri 

Consellera del barri: Mercè Saltor 

Vicepresident: Luis Lumbreras  

Alberto Lacasta (PSC) 

Guillem Roma (ERC) 

Ismael Bayarri (PP) 

Mercè Saltor (PSC) 

Olga Fargas (Junts per Cat-Trias per Bcn) 

Víctor Pàvia (Bcomú) 

 

 

També assisteixen de la Comissió de Seguiment  Paco González de Can Mariner i Marta 

Abelló de AV passeig Sant Joan. 

 

També assisteix el Gerent del districte Rufino Garcia. 

 

Assistència política, tècnica, d’entitats, associacions i ciutadana: 41  

Presencial : 40 persones 

Telemàtica: 1 persones 

 

 

Ordre del dia 

 

1. Benviguda i Informe Regidora 

2. Procés renovació Vice presidència i Comissió de Seguiment Consell de Barri 

Grassot. 

3. Torn obert de paraules 
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1. Informe. Laia Bonet Regidora Districte Gràcia. 

 

ACTIVITATS  

 

La darrera setmana de juny es va celebrar la Festa Major de Grassot  en la que vàrem 

participar moltes entitats del territori, i es varen fer diferents actes al Passeig de Sant 

Joan , a la Plaça de La Sedeta i a la Plaça Caterina Albert .  Activitats destacades: III 

Concurs d’escultura i exposició al Mercat de l’ Abaceria, correfoc a càrrec de la 

coordinadora de les colles de cultura de Gracia, XXII Concurs i exposició de pintura al 

Passeig de Sant Joan, Trofeu de futbol per a joves , ballada de l’esbart Gaudi i dels 

gegants i capgrossos ,trobada castellera organitzada pels Castellers de la Vila de Gràcia. 

Tarda de Swing organitzada per swingcats i el Centre Cívic la Sedeta. 

 

L’Associació de veïns Passeig de Sant Joan ha organitzat diverses mostres de pintura  a 

la Sala d’exposicions del Districte  de Gracia d’ artistes premiats als Concursos de Pintura 

del Passeig de Sant Joan . 

 

També ha impulsat   l’Exposició de pintures “ Agua Espejo un proceso histórico”  a l’Altell 

del Mercat Abaceria, des del 18 octubre al 15 novembre. 

Amb aquestes exposicions els organitzadors volen donar a conèixer l’obra artística de 

pintors que segons el jurat dels concursos de pintura al Passeig de Sant Joan són d’una 

alta qualitat, tant d’artistes que ja tenen una trajectòria reconeguda, com d’altres que es 

troben a l’inici de la mateixa però amb una producció pictòrica de gran personalitat que 

apunta a un futur brillant. Així mateix, els organitzadors volen posar en valor el Mercat 

Abaceria, com a mercat obert al barri i a la ciutat, que contribueix a que Barcelona sigui 

una ciutat dinàmica i compromesa amb la creació. 

  

L’Associació de Veïns Passeig de Sant Joan, junt amb el Taller d’Oficis de Barcelona 

Activa, Mans al Verd/Parcs i Jardins i Districte, al llarg del mes de novembre impulsa el 

Projecte des de fa més de 20 anys “Estimem i Gaudim el verd al  Passeig de Sant Joan”. 

Es treballen activitats de sensibilització i aprenentatge de la flora del Passeig amb 

escoles del barri de Grassot i de l’Eixample, i es fa una acció als espais de jardí  del 

Passeig de Sant Joan amb els infants escolars. 

 

Projecte educatiu intervenció pedagògica Plaça Sedeta. Dues tardes a la setmana, hi ha 

equip d’educadores, amb l’Antena i maleta de jocs per ensenyar jocs alternatius als 

infants i a les seves famílies a la plaça Sedeta. El projecte ha funcionat des del  mes de 

juliol i estarà fins aquest mes de novembre. 

 

Taula Salut comunitària Vila Grassot: El passat 4 i 5 d’octubre, en el marc de la comissió 

de joves de la Taula BiB, es va dur a terme dues jornades d’una Cursa d’Orientació per al 

coneixement de recursos de salut per a joves. Els i les participants van ser 240 joves de 

4art d’ESO dels Instituts Sedeta, Vila de Gràcia, Montserrat Roig i Nou Patufet.  

La jornada, va permetre que els i les joves coneguessin els recursos i serveis de Districte, 

que s’emmarquen en temes de nutrició, salut mental, salut sexual, lleure, etc.  
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La setmana de la Dansa i la setmanada cultural de Gràcia amb la Mediterrània del 20 al 

25 de novembre, són una mostra de la hiperactivitat que té el barri.  

 

OBRES I URBANISME 

 

Canvi de sentit de Travessera: 

Aquest proper cap de setmana es procedirà a realitzar el canvi de sentit de la Travessera 

de Gràcia causat per les obres del Mercat de l’Abaceria, per facilitar l’entrada i sortida de 

camions amb el menor impacte possible. Es canvia el sentit des de Roger de Flor fins a 

Torrent de l’Olla però es manté el doble sentit de passeig sant Joan fins a Roger de Flor 

per tal de permetre la continuïtat Passeig Sant Joan i Escorial. 

  

Obres continuïtat Passeig Sant Joan a Travessera: 

Projecte de un nou pas de vianants a la part superior del passeig Sant Joan que creua 

amb Travessera de Gràcia i adequació de la part final de la última pastilla del passeig, 

s’han acabat les obres, manca posar en funcionament quan es produeixi el canvi de sentit 

de Travessera. 

 

Àrea jocs infantils del passeig de Sant Joan (pressupostos participatius)  

El projecte té com a objectiu principal la renovació de l’àrea de jocs infantils del Passeig 

de Sant Joan (entre el carrer de la Indústria i el de Còrsega) i el mobiliari  de l’entorn en 

una àrea de jocs totalment accessible, on totes les activitats lúdiques que s’hi ofereixen 

siguin accessibles i atenguin a la diversitat funcional infantil.  

 

 

Reurbanització del C. Pi Margall   

L’objectiu de les obres és transformar el carrer en un eix verd, amb prioritat dels vianants, 

passant a formar part de la xarxa de corredors verds de la ciutat, i connectant el Parc de 

les Aigües amb la plaça  Joanic. Amb la reforma s’amplien les voreres, generant espais 

d’estada, en ambdós costats, i zones de passeig. També s’incorporen parterres amb 

diversitats d’espècies vegetals i també s’hi ha plantatnou arbrat, la calçada es redueix a 

un carril de circulació per sentit, destinat a bus i trànsit local, i es guanya un carril bici 

segregat en sentit muntanya i un compartit amb bus, serveis i veïns, en sentit mar. La 

seva finalització en breus dies. 

 

Reurbanització dels Jardins de Caterina Albert  

L'actuació proposa la millora dels Jardins de Caterina Albert, d'un pati interior d'illa 

comprès entre el carrer Rosselló, el passatge de Mariner, el carrer Sicília i el carrer 

Nàpols. Es duran a terme una sèrie d'actuacions puntuals que tindran per objecte la 

millora dels elements de mobiliari, el drenatge, la vegetació i el reg. També es millorarà 

l'àrea de jocs infantils.  

 

Reurbanització Passatge Camil Oliveres 

L'actuació té com a objectiu la reurbanització del vial de vianants per mitjà d'una secció 

amb plataforma única i pavimentació amb peça ceràmica o pètria, per tal de millorar i 
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adaptar les seves condicions a les circumstàncies actuals de mobilitat, accessibilitat, 

enllumenat, materials i renovació de serveis. 

Es preveu la licitació pel gener de 2024 i l'execució de les obres, la segona meitat del 

2024, amb una durada d'onze setmanes. 

 

Reurbanització del carrer Balcells 

L'objectiu d’aquest projecte és la reurbanització del carrer de Balcells, per tal de plantejar 

una secció en plataforma o semi plataforma única amb prioritat pel vianant, on se 

suprimirà l'aparcament i es crearà una nova franja d'arbrat. Serà un espai de qualitat que 

reforçarà alhora el sistema de carrers per a vianants  al barri d’en Camp d’en Grassot i 

Gràcia Nova, al Districte de Gràcia.  

 

 

Prioritats de Govern en aquest Mandat 

 

En primer lloc, el Pla Endreça. Com sabeu, garan tir l’excel·lència de l’espai públic ha 

estat una prioritat per aquest govern des del primer moment.  

En la primera fase de xoc del Pla vam impulsar actuacions d’inspecció i de reforç del 

manteniment per millorar la qualitat de l’espa i públic a tots els districtes: temes de neteja, 

recollida residus, neteja carrers...  

Es triplicarà la inversió en manteniment integral a la ciutat. També entomarem els temes 

d’enllumenat, manteniment mobiliari, verd, pavimentació, pintura, senyalització....  

L’aterratge de tot això es notarà a nivell de Districte. 

 

L’habitatge és una prioritat a tota la ciutat i especialment a Gràcia. En aquest sentit, una 

altra prioritat del mandat serà ampliar el parc d’habitatge públic a tot el Districte.  

 

Per últim, una de les prioritats de mandat té a veure amb que Barcelona ha estat escollida 

com una de les 100 ciutats neutres en emissions pel 2030. És un projecte de la Unió 

Europea que buscava, en el compromís de reduir la petjada de carboni de les ciutats i 

d’aconseguir ciutats neutres en emissions amb horitzó pel 2050, trobar-ne 100 ciutats que 

volguessin anticipar aquests compromisos del 2050 al 2030. Això implica que traslladar  

en totes les actuacions que fem,  en termes de mobilitat, construcció, edificacions, 

generació d’electricitat, edificació, infraestructura verda i d’aigua, residus..., totes les 

mesures de millora necessàries que redueixin l’empremta de carboni i per tant 

d’emissions. 

 

A nivell de Barri, important serà el projecte de reforma del Passeig de Sant Joan de 

Verdaguer a Travessera que farem de forma participada per poder arranjar la pastilla del 

passeig que ocupa la carpa provisional del mercat de l’Abaceria quan hagi de tornar al 

seu espai natural al centre de la Vila.  

 

 

2.Procés renovació Vicepresidència i Comissió seguiment Consell de Barri. Mònica 

Oriola. Serveis a les persones i Territori Districte Gràcia. 

 

S’adjunta arxiu. 
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3.Torn obert de paraules. 

 

 

J.G.  

Greuge comparatiu amb les infraestructures i horaris de les festes del barri de la Vila i les 

realitzades a Grassot (sanitaris, horaris). Com exemple, el festival Heliogàbal a la Plaça 

Sedeta.  

 

La Regidora respon que les festes de Gràcia han de ser més respectades i més 

adreçades al veïnat i que aquest debat la entomat la Fundació Festa Major i que s’està 

treballant amb horaris i espais. 

 

G.P.  

En relació al Passatge Camil Oliveres. Quan començaran les obres? S’ha parlat amb la 

propietat privada? En relació a Balcells demano posar fitons per evita r l’aparcament 

arbitrari.  

 

La Regidora respon que la intenció és licitar a principis d’any i executar durant el segon 

semestre. Tot això depèn de l’aprovació dels pressupostos.  

En relació als fitons, si cal els posarem, caldrà fer un seguiment de com funciona i 

prendre la decisió si cal.  Respecte a la propietat privada que esmenta està resolt. 

 

LL.C.  

La marxa del mercat provisional de l’Abaceria està previst per l’any 2025. És una ocasió 

per millorar el passeig, més concretament la millora de la vorera a tocar façana. Caldrà 

fer procés participatiu i projecte executiu i  demanem avançar al 2024 aquestes accions.  

 

La Regidora respon que està d’acord en començar el procés participatiu  i així està ja 

preparats amb la idea feta 

 

Per altra banda, demanen que el parterre en forma de U al voltant del monument als 

sordmuts no es posi zona arbustiva i sí simplement gespa i així evitar usos no desitjats.  

 

La situació de sequera no permet realitzar plantacions. Entenem la reflexió i no cal crear 

espais semi tancats. 

 

P.A.  

Veí de Pi i Margall. En relació a les obres realitzades, no entén com per posar jardineres 

s’ha tret l’aparcament pels vehicles i només s’ha deixat dos carrils per circular.  Tampoc 

està d’acord amb la supressió d’aparcament als carres adjacents. Es queixa també de la 

manca de zones de càrrega i descàrrega i adverteix que les motos estan aparcant a les 

voreres. 

 

La Regidora respon que aquest projecte es va aprovar fa més de dos anys i que s’ha 

executat d’acord amb el projecte que vol generar un eix verd, compatible amb el transport 
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públic i evitar ser pas entre Gràcia i Horta. Aquesta setmana s’estan instal.lant la 

senyalització de prohibició d’aparcar les motos a la vorera.  Són canvis importants que 

caldrà acompanyar i estar atents a la seva evolució. 

 

V.R.  

Els seus pares viuen al costat de l’àrea de gossos de Travessera on hi ha gossos a totes 

hores inclosa la nit dificultant el seu descans i  que puguin obrir les finestres de casa seva 

pel soroll i les olors. També han estat intimidats pels usuaris de l’àrea en diverses 

ocasions. L’equipament està brut i amb manca de manteniment. Demana que hagi 

algunes actuacions del districte al respecte. 

 

R.E.  

En relació a l’àrea de gossos  de Travessera ahir vam parlar amb Alberto Lacasta i ens va 

comentar que avui tindria una reunió amb els usuaris d’aquest equipament. Dir -vos que 

els usuaris són veïns nostres que totes coneixem i alguns són molt conflictius que de 

vegades ens intimiden. Volem saber amb quins usuaris us heu reunit. Demanem 

manteniment de l’espai, horaris i tancament. Per altra banda, hem conegut que tenen un 

projecte a fi que els gossos vagin deslligats. Es cert això i saben que significa? 

 

Alberto Lacasta respon que avui ha tingut reunió amb els usuaris de l’àrea i també amb 

membres de l’associació espai gos i de poble gitano on s’ha informat la intenció d’intentar 

mediar en aquesta problemàtica i també de fer limitació horària de nit a fi que GUB pugui 

sancionar aquelles accions incíviques. Aquestes àrees són necessàries ja que tenim 

molts gossos censats i només disposem de tres equipaments.  Sobre el manteniment 

recorda que estem en fase de sequera. 

 

A.U.veí de Ramon y Cajal 

Es queixa dels sorolls nocturns de la plaça Joanic. Hi ha venda de llaunes fins les 5h amb 
un carretó vermell i l’absència de GUB. També a la mateixa plaça hi ha tres arbres que 
tenen perill de caure.  
Sobre l’àrea jocs es queixa de la seva manca de manteniment i del soroll que genera i 
demana el seu tancament per la nit. 
Sobre les plataformes úniques es queixa que patinets i bicicletes van en sentit contrari.  
Es queixa dels pocs efectius de GUB durant la nit. 
 

Resposta Regidora 

Sobre les plataformes úniques les bicicletes poden circular en els dos sentits. Hem de 

reforçar GUB i les campanyes de sensibilització i control. 

 

LL.L 

A la plaça Joanic i voltants tenim inseguretat, violència, drogues i incivisme cada dia per 

la nit. Ens fa por sortir de casa. Fa un temps hi ha presencial policial a partir de les 5h 

però no és suficient. Hi ha algun pla específic o l'Ajuntament és coneixedor de la 

problemàtica? Té previst abordar-la d'alguna manera? 

 

Resposta Regidora als temes de plaça Joanic 
 
Com a conseqüència del canvi d’hàbits per la pandèmia, a la plaça Joanic  hi ha una 
degradació. S’ha demanat reforçar GUB en aquesta zona. Avui hi ha més agents que fa 
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uns anys. També hem demanat per Mossos per Barcelona. Continuen sent insuficients 
els recursos de seguretat. Som conscients de la problemàtica i hem de seguir es tant. 
Sobre la proposta de tancament de l’àrea de jocs, prenen nota a veure que podem fer.  
 

 

 

 

P.G. 

Quan començaran les reformes dels Jardins Caterina Albert? Ens van dir que es faria a la 
plaça un Espai per  Joves, què passa amb això? El Local de Can Mariner el vam 
aconseguir el veïnat. El local el vam cedir a l'Ajuntament. Hem sentit que ara reivindiquen 
10.000 euros per seguir funcionant. Sembla que l'Ajuntament no li doni importància, i es 
un espai interessant per famílies i gent gran. Els restauradors incompleixen normatives de 
terrasses. Des de l'Associació de veïns hem denunciat l'ús abusiu de les terrasses, però 
hi ha temes que no estan resolts. Tema estufes de les terrasses: es posarà fi a aquest 
tema que contamina tant? 
 
Resposta Regidora 
 
La reforma dels jardins de Caterina Albert és un projecte per aquest mandat. El Casal de 
Joves no està al pla d’inversions municipal. Sobre les terrasses, estem detectant els 
incompliments,  perseguint infraccions i augmentant les sancions. 
 

O.H.  

Forma part de la plataforma d’afectats pels sorolls de la Sorolls a la discoteca  KGB / 

Canela / Draco del carrer Alegre de dalt amb Providència.  

Aquest és un problema persistent de fa molts any que apareix a l’estiu i desapareix a 

l’hivern però que cal treballar. Sabem que tenim una reunió amb vostè on podrem tractar 

aquests temes. Quan tancaran la discoteca? Quin procotol té la guàrdia urbana?  

Demana fer fora també la benzinera de Gràcia: soroll, contaminació...  

 

Resposta Regidora 

D’acord què cal més sensibilització, més educació. No podem sempre recorre a la GUB. 

Fem reunió per tractar aquest problema. 

 

J.M. 

És queixa de les obres de Pi i Margall per la seva poca proporcionalitat en voreres, 
parterres, aparcaments. També demana per la GUB de proximitat, que ja no existeix. 
Respecte a les obres del mercat Abaceria demana  com quedarà la circulació del bus 114 
i quantes parades tindrà. Quan començaran i acabaran les obres del Mercat Estrella? 
 
Resposta Regidora 
A Pi i Margall no estan tots els arbres plantats pel tema de la sequera. En els propers 
anys haurem de treballar un pla d'ombres a la ciutat per donar solucions a un tema que 
ens trobarem cada vegada més freqüentment.  
El bus 114 anirà per Torrent Olla, Llibertat i Monistrol amb parades als dos carrers. Farem 
seguiment per ajustar si cal. 
 

El mercat de la Estrella es traslladarà passat les festes de nadal del 2024.  
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Sóc veïna de Pi i Margall amb Ronda Guinardó i porto molt de temps amoïnada i 
dessolada veient com tanquen els comerços de Pi i Margall. Aquestes obres, les quals 
estic encantada del resultat que donaran, però perjudiquen al comerç. Està previst ajudar 
al comerç? 

Resposta Regidora 

Les obres tenen afectacions al comerç però una vegada finalitzades l’espai és més 

atractiu a nivell comercial. En aquesta zona farem un pla de dinamització comercial.  

 

A. C. 

Voldria què el passeig Sant Joan a tocar a Travessera estigués més cuidat.  

 

Resposta Regidora 

Aquest és el projecte que s’ha de realitzar una vegada traslladat el mercat de l’Abaceria.  

 

S. J. 

Veí del carrer Indústria amb Roger de Flor. És queixa dels sorolls nocturns provocats per 
les festes major i d’altres activitats. Impedeixen el descans del veïnat. 
Es queixa de la gent que va a la discoteca Almodovar que provoquen sorolls durant la nit i 
impedeixen el descans els dijous, divendres i dissabtes. És inútil trucar a la GUB.  
 

Resposta Regidora 

Prenem nota de la magnitud del problema i la única manera serà acompanyar amb 
presència policial les actituds incíviques i pensar si es poden fer algunes accions per 
lluitar contra aquestes actituds  

 

 

Barcelona, gener 2024 


